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 טור פתיחה
לפי כל מה שאנחנו מכירים ולפי לוח השנה, אנחנו בשיאו של החורף. לפי החזאים, 

החורף הנוכחי צפוי להיות אחד היבשים ביותר מאז שהחלו המדידות. החזאים מסבירים 
 כי מדובר ביובש בלתי נתפס ביחס לעונה, שצפוי להשפיע על הממוצע לשנים הבאות. 

מצד שני, ברשות המים אופטימיים יחסית, ומסבירים כי בניגוד לעבר, יש כיום הרבה 
 יותר כלים להתמודדות עם המצב. 

ההרגשה שהעולם שהכרנו, סדרי העולם, החוקיות ומחזוריות הטבע משתנים אל מול עינינו. המוכר והבטוח כבר לא 
 מוחלטים וברורים ולפעמים זה נוגע בכל תחומי חיינו. 

יש לי חברה שנוהגת לעדכן אותי בסדרי הכוכבים בשמיים, בנסיגות מרקורי ובירח שחור, שעל פי מי שמאמין, 
שקט. אבל גם כאן יש מחזוריות, ולאחר מכן -משפיעים על חיי היומיום שלנו, יוצרים כאוס, חוסר הרמוניה ואי

 מגיע השקט שאחרי הסערה, הדברים שבים על כנם ואפשר לנשום לרווחה. 
כנראה שאנחנו זקוקים מפעם לפעם לשיבושים, הפרעות וחוסר נוחות כדי להעריך את מה שקיים, את המוכר 

 והידוע. ולהזכיר לעצמנו:
 "לפעמים הים שקט ואין גלים

 גם אתה לפעמים
 ומחר תזרח השמש מבעד לעננים

 ותרגיש יותר טוב
 תרגיש חמים".

ל “עדינה כרמי ז -בעלון שלפניכם אנחנו נפרדים משתי חברות קיבוץ שהלכו לעולמן ושהיו חלק מהקהילה שלנו
 ל. “ז‘ ושרין רונן ברקוביץ

 יהי זכרן ברוך.
 השיר בשער העלון הושמע בהלווייתה של שרין.

 

 שבת שקטה ונעימה

 מאיה

 במועדון עינב 00:22בשעה  2.2.2.2.ביום חמישי 

 יתקיים מפגש הסברה על החוזים עם עו"ד המלווים 

 את השיוך, פרויקטור השיוך אמיר כהן ואמיר רומנו2

 ציבור החברים מוזמן
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 חברות וחברים שלום

תחילת השנה האזרחית החדשה מביאה איתה שלל פעילות ולו"ז עמוס וצפוף. במהלך הימים והשבועות הקרובים 
נעסוק במספר נושאים מרכזיים, נכין אותם לקראת דיונים ציבוריים באסיפה ונביא אותם להכרעות בקלפי. הפעם 

 אדווח על שניים מרכזיים. 

כפי שפורסם ב"מקומי" ועד ההנהלה ממשיך לקדם את תהליך השיוך ופועל להעברת הזכויות  -שיוך דירות
 לחברים. במקביל אנו פועלים במקביל מול רשות מקרקעי ישראל להשלמת עסקת רכישת המקרקעין.

 לפניכם השלבים כפי שכבר פורסמו:

לפני כחודש, בעלון האחרון פרסמנו כי ניתן לבוא ולקחת את חוזי השיוך לעיון ולהעביר שאלות והערות.  .1
 מכיוון שמרבית החברים לא פנו החלטנו ליזום בעצמנו ולהעביר לכל בית אב את החוזים.

בימים האחרונים הועברו לכלל החברות והחברים חוזי השיוך לעיון בדואר האלקטרוני או בתיבת הדואר  .2
 )ניתן גם בימים אלו להגיע למזכירות ולקבל העתק של החוזה(.

יתקיים מפגש הסברה על החוזים עם עו"ד  00:22בשעה  2.2.2.2.-ביום חמישי ה 32
 המלווים את השיוך, פרויקטור השיוך אמיר כהן ואנוכי2 

מפגש זה יאפשר לחברים לשמוע, להבין ולשאול שאלות, להפיג חששות ולהבין יותר לעומק את התהליך  .4
 שבו הזכויות בדיור עוברות מהקיבוץ לחבר.

לאחר המפגש אנו נאסוף את כלל השאלות, ההערות וההצעות והנושא יחזור לדיון בוועד ההנהלה ולמקצה  .5
 שיפורים לחוזה.

 לאחר שיעודכן החוזה באופן סופי אנו נעביר לחברים שירצו ונקבע תאריכים להחתמות החברים. .6
השלב הבא לאחר החתמות החברים יהיה פדיון ותק לחברים הזכאים ובכך נסיים את השלב הראשון של  .7

 העברת הזכויות לחברים.
 מיד לאחר השלמת המהלך עם החברים נתפנה להמשך התהליך עם היורשים. .8

כפי שכבר צוין בעבר וחשוב לחזור ולומר שוב, התהליך הינו מורכב, הוא אירוע חשוב מאוד וחד פעמי למרבית 
החברים, ולכן אנו מזמינים אתכן ואתכם לשאול, לקבל אינפורמציה ומידע אמין וישיר מבעלי המקצוע המובילים 

 את התהליכים. 
במועדון עינב יתקיים מפגש לחברות  00:22בשעה  2.2.2.2.-אני חוזר פעם נוספת ומדגיש כי ביום חמישי ה

והחברים עם עו"ד המלווים אותנו ממשרד שלמה כהן ושות' והצוות המקצועי, ביחד נעבור על החוזים ונענה על 
 אנא עשו מאמץ להגיע2 שאלות, נפיג את החששות וכך נוכל, ביחד, להתקדם בתהליך2

חברות וחברים שכבר קראו את החוזים ויש להם שאלות בנושא, מוזמנות ומוזמנים להעביר אותם למייל שלי  
moatza@afikim-k.co.il  או של אמיר כהןafikim-s@afikim-k.co.il 

 
במהלך השנתיים וחצי האחרונות אנו עוסקים באופן אינטנסיבי בשני  -ביה"ס אפיקי ירדן והחלפת קרקעות

הנושאים שקשורים אחד בשני באופן הדוק. לאורך התהליך עודכן ועד ההנהלה בכל המהלכים, השינויים 
 והניסיונות להוציא את הטוב ביותר שניתן לרווחת ילדנו, תהליכי הקליטה ועתיד הקיבוץ. במהלך שבוע הבא 

 ( הנושא יוצג בוועד ההנהלה ולאחר מכן יעבור לדיון והחלטה באספת הקיבוץ שתערך בחודש פברואר. 92.1.92)

בהמשך העלון מופיעה כתבה של מוטי בנושא זה ושתומכת במהלך המתהווה )מודה לו על כך( אך אני מאמין כי 
נכון היה לאפשר לוועד ההנהלה להציג את הנושא באופן מלא וללא הערות שוליים. על כן אני בוחר הפעם לא 

 לענות לכתבתו או להוסיף מידע ואחכה להציג את הנושא באופן מלא ורק לאחר שיאושר בוועד ההנהלה.

 שבת שלום
 אמיר רומנו
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 קיבוץ אפיקים אבל על מותה של חברתנו
 

 ל“עדינה כרמי רגולסקי ז
 

 ומשתתף בצערן של 
 דבורה, מיכל, מירב, עינן, רביד ובני זוגן, 

 הנכדים, בני המשפחה והחברים.

 !יהי זכרה ברוך
 דברים שנשאו על קברה

 הספד בית אפיקים

 וחודש במותה. 29היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברתנו, עדינה כרמי בת 
 2, נר חמישי של חנוכה, בשם בלה. ביתם של מניה ואליעזר מוזר, ילדה שישית מתוך 1291עדינה נולדה בדצמבר 

 ילדים.
, האם מלטביה האב מאוקראינה. ההורים נפגשו בפעילות של קק"ל בארצות 12ההורים הגיעו לארצות הברית בגיל 

 הברית. במוקד הבית שהקימו ההורים הייתה המוסיקה, כל ילדי המשפחה ניגנו.
 הצטרפה לתנועת השומר הצעיר.   11בגיל 
 עדינה.  -בחרה שם עברי 11בגיל 

 

הבת הבכורה דבורה, הגיעו ארצה. המקום  -, עם בעלה ועם תינוקת בת שנה וחצי99-, ביום הולדתה ה1291-ב
הראשון שהיה לה לבית בארץ היה קיבוץ בית השיטה, מקום ההכשרה של הגרעין שלה. הנישואים לא צלחו, הבעל 

 שב לארצות הברית והיא הצטרפה לגרעין שלה בקיבוץ יפתח.
 נסעה בשליחות התנועה עם בעלה החדש והבת לניו יורק. 1299-ב

שנים חיה עדינה בגדות, שם  19חזרו לארץ, לקיבוץ גדות, מקום אליו עברו אחרי הפילוג חברי יפתח.  1292בסוף 
 מיכל, מירב, עינן ורביד. נולדו ארבע בנותיה

אחרי מלחמת יום הכיפורים הגיע לגדות הצלם דוד רובינגר, חתן פרס ישראל לצילום, הוא צילם את עדינה יחד עם 
  EMITשתי בנותיה הקטנות עינן ורביד, התמונה הופיעה בכלי התקשורת בארץ וגם במגזין 

 עברה עם משפחתה למעגן מיכאל. אחרי המעבר בעלה עזב והיא נשארה עם הבנות. 1211-ב
שנים פגשה את מאיר רגולסקי חבר קיבוץ חולתה. הם נישאו ועדינה עברה לקיבוצו עם הבנות הצעירות  2לאחר 

 מירב, עינן ורביד, הבנות הגדולות דבורה ומיכל כבר היו אז נשואות. לאחר שנתיים וחצי שנות נישואין נפטר בעלה.
 לאחר מותו הכירה את אברהם כרמי )קזיוק( מאפיקים.  

, הצטרפה לקזיוק ועברה 11, בגיל 1211-, החלה לעבוד בבית ספר באפיקים כמורה למוסיקה וב99, בגיל 1212-ב
 לחיות באפיקים ושנתיים אחר כך התקבלה לחברות.

 .19בגיל  1221 -קזיוק נפטר ב
 

"קונצרט מוסיקה" )לימוד כלי נגינה ושמיעת שירים. הנגנים היו  -ריכזה עדינה פעילות  בגנים  21-בתחילת שנות ה
אופיר : ילדי וחברי אפיקים(. היא הקימה להקת נוער של נגנים מבני הפרבר "החברים של עדינה" )בלהקה השתתפו

 נתיב, עטר גלסמן  ג'ייסון גולד ועומר פורת( ונתנה שיעורים פרטיים לילדים בפסנתר וגיטרה.
 

. עדינה הייתה  19שנים עד גיל  91החלה לעסוק בכריכת ספרים, למדה את התחום ועסקה בכך במשך  1229-ב
כתובת ידועה לכל הספריות באזור, לבתי הספר ולאנשים פרטיים.  כששאלו אותה מה נדרש מכורך ספרים היא 

 ענתה: "ברור שצריך לאהוב ספרים". 
ימים בשבוע בפעילות במכללת הגמלאים "ביתנו" ובנוסף  2באותן שנים, בנוסף לעבודתה בכריכייה היא השתתפה 

 הייתה חברה קבועה שנים רבות במקהלת "ביתנו".
 

לאורך שנים התנדבה ב"סביון" )במתכונתו הישנה בטרם עבר לבית אשלים(. בסביון היא העבירה פעם בשבוע חוג 
 מוסיקה שזכה להערכה רבה.

בהפגנות למען השלום בצמח ואף ריכזה את ההסעות )כן, אז הקיבוץ דאג להסיע  21-היא נטלה חלק פעיל בשנות ה
 את חברים....היו זמנים(.

 

, בעקבות התמונה של רובינגר שזכתה לפרסום רב, קיבלה ממנו הזמנה להשתתף בסרט שלו, סרט המסכם 1222-ב
תמונות, ביניהן את התמונה של עדינה ובנותיה. עדינה הופיעה בסרט וגם  11שנות יצירה. הוא בחר לסרט  91

 בנותיה. כמובן שלהקרנה החגיגית בתל אביב היא הוזמנה.
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 , כשהיא סיימה את עבודתה ככורכת, היא החלה להעביר חוג לאנגלית מדוברת בספריה.19, בגיל 9119-ב
 עדינה הייתה חלק מהקבוצה המייסדת של החוג לציור של דוד נתיב "האור במקלט".

לחייה היא הייתה חברת מערכת העיתון של עמותת 'המייסדים' וגם כתבה לעיתון, בדרך כלל נתנה  11-בסוף שנות ה
 מתכונים שתמיד היו מלווים בסיפור אישי מצחיק או מרגש או גם וגם. 

 
 תמיד מאירת פנים, מטופחת ובזכות המוסיקה, שהייתה חלק מרכזי בחייך. -נזכור אותך

 חימשיים. 9זכית למשפחה גדולה: נכדים, נינים ואפילו 
 בשעותיה האחרונות, כשהיא צלולה ומתקשרת, בנותיה היו איתה והן עטפו אותה באהבה עד שנדם ליבה.

 
 שנים הייתה עדינה חברת קיבוץ אפיקים. 22

עם הבנות: דבורה, מיכל, מירב, עינן, רביד, הנכדים, הנינים, החימשים, המטפלת המסורה לין, המשפחה, החברים 
 אבל בית אפיקים על מותה של עדינה.

 יהי זכרה ברוך ותהא נשמתה צרורה בצרור חיינו.
 

 כתבה: עידן הלמן2

 הספד לסבתא עדינה2

סבתא עדינה היא לא סתם סבתא, אני יודע שכולם חושבים שהסבתא שלהם היא כזאת, אבל אני לא מכיר הרבה 
סבתות שהיו משחקות כדורגל עם הנכדים שלהן, מרכיבות אותם )לפעמים שנים ביחד( על הסבל של האופניים, 

 ואני מתכוון שהם כבר לא כל כך קטנים.
כותבת להם שירים, כותבת שירים לחגיגות של הכיתות שלהם בקיבוץ, וכותבת לכל מסיבה וחגיגה שירים 

 מיוחדים, מילים ולחן.

 לא לכל אחד היתה סבתא שהקימה הרכב מוזיקלי של צעירים שבחרו בשם המיוחד "החברים של עדינה".
 סבתא שלי, כמו שאמר לי אתמול מישהו היא מותג.

 סבתא שלי לימדה אותי מוזיקה, לימדה אותי לאהוב מוזיקה.

ממנה שמעתי פעם משפט חכם, כאשר באתי אליה הביתה להנות מהטלבזיה הצבעונית שלה )לנו עדין לא היה(, 
 פופ , תוכנית של חצי שעה של הלהיטים של הדייר סטרייטס.-ולראות עד

וכששאלו אותה איך הסכימה השיבה בחוכמה, "אם מישהו אוהב את המוזיקה הזאת חייב להיות בה משהו טוב", 
 אז היא ישבה איתי וראתה את כל התוכנית.

סבתא שלי היתה נוכחת ומשמעותית בכל החיים שלי, של כל שאר הנכדים וכמובן של כל הנינים, אשר קוראים לה 
 בפשטות "סבתא עדינה" כי השם כבר אומר הכל.

סבתא שלי זכתה לחיות ולראות שלנינים שלה נולדים בנים ובנות, זכות שכמובן שמורה לאנשים מאוד מיוחדים, 
 בדיוק כמו סבתא שלי.

 בימים האחרונים, חזרה סבתא הביתה, היא בחרה להיות בבית שלה, להיות מוקפת באהבה של המשפחה שלה.

 אני רוצה להוסיף כאן במעמד הזה, סבתא זכית במשפחה מפוארת, משפחה מיוחדת, משפחה אוהבת.
זה מעורר הערצה וכבוד לראות את האהבה של הבנות שלך, את המסירות שלהן אליך, את המסירות שלהן אחת 

 בשביל השנייה, את התמיכה העוצמתית שלהן אחת בשניה.

השארת הרבה מזכרות לכל מי שהכיר ואוהב אותך, אבל מעל הכל השארת משפחה, ואני יודע שעל זה גאוותך 
 האמיתית.

אוהב אותך עד אין קץ, ויודע שכמו שאני אוהב אותך, כך גם כל הנכדים, נינים, בנות ובני הזוג שלנו והמשפחות 
 שלנו.

 עכשיו הגיע הזמן לנוח, בטוח שאת מפליאה בשירתך ונגינתך במקום השליו אליו הגעת.

 תהני, בהחלט מגיע לך.

 אוהב2
 יונתן פרידמן
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 קיבוץ אפיקים אבל על מותה של חברתנו
 

 ל“ז‘ שרין רונן ברקוביץ
 

 ומשתתף בצערם של מורי,
 איל, גיל, אורלי, אורי ובנות ובני זוגם, 

 הנכדים, בני המשפחה והחברים.

 !יהי זכרה ברוך
 דברים שנשאו על קברה

 הספד בית אפיקים

 במותה. 19בת ‘, היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברתנו, שרין רונן ברקוביץ
. המשפחה עברה מקהיר לאלכסנדריה, שם הייתה 1291שרין ביתם של אילרין ויוסף נפוסי נולדה במצרים ביולי 

 קהילה יהודית גדולה. ההורים עסקו שניהם בעבודה פקידותית בבית החולים.
 .9הייתה כשנפטר אביה ואחיה היחיד, קלמי היה עוד לא בן  1בת 

 , הגיעה המשפחה ארצה. תחילה למעברה ליד ירושלים ובהמשך למעברה ליד בת ים. 2, בגיל 1291-ב
שנים )שלא היו לה קלות(. בהמשך הצליחה לעבור למוסד שקרוב לאמא  2-שרין נשלחה ע"י עלית הנוער לטבעון ל

 שלה שעברה לגור בכפר סבא.
תחיה אסם הייתה המחנכת, חיה רוקמן המטפלת, בצוות  הגיעה לאפיקים במסגרת חברת הנוער "רעות". 19בגיל 

 היו גם לוניה רוזנהוך ובני ברקן.
 המשפחה המאמצת היו אסתר וצבי לופטין שעטפו אותה באהבה.

, כמה שנים לפניה, 11שרין נפוסי פגשה את דובי ברקוביץ באפיקים, הוא היה אז חייל. דובי הגיע לאפיקים בגיל 
 במסגרת חברת הנוער "מתערים".

 הם התחתנו באפיקים וכאן בחרו להקים את ביתם. כאן נולדו ילדיהם: איל, גיל, אורלי ואורי. 1211-ב
 דובי בוגר תואר שני בפילוסופיה כתב שירים ועסק בקראטה.

נשארה  22-. שרין בת ה91התהפך עולמם של שרין וילדיה, כשדובי נהרג בתאונת עבודה בשדה והוא רק בן  1211-ב
 ילדים צעירים. 9עם 

גננת, בהמשך למדה בסמינר אורנים -כמיטב מסורת אפיקים עבדה בחינוך. היא למדה במדרשת "אוהלו" מורה
 אמנות, ציור ועיצוב.

שנה  91נלחמה והצליחה להביא לאפיקים את לילי, אמו של דובי, במעמד הורה של חבר )כמעט  21-בתחילת שנות ה
 חיה לילי בקיבוץ(.

 נישאה למורי רונן, שהצטרף אליה לאפיקים והתקבל לחברות בקיבוץ. 99בגיל 

התמנתה לנהל את "סביון" )בית מלאכה מוגן שתפקד כ"מועדון יום"( וזכתה להערכה רבה של  1229-ב
המשתתפים, הצוות והמשפחות. היא יצאה להשתלמות למדריכי תעסוקה והפעלה לקשישים ולהשתלמות 

 למדריכות במלאכה.
 שנות ניהול, היא נאלצה לסיים עבודתה על רקע בעיות בריאות. 2, לאחר 9111-ב
 יצאה ללימוד קונדיטוריה ופתחה עסק של אפיית עוגות ביתיות "המתוקים של שרין". 9112-ב

 .המוזאיקה -גולת הכותרת האומנותית של שרין 
, אחרי שיפוץ ביתה, היא לא הייתה בקו הבריאות וקיבלה במתנה 9119-ב היא סיפרה איך החלה לעסוק בתחום:

ספר על מוזאיקה. הספר, כך היא מספרת, פתח בפניה עולם שכבש את ליבה ואחרי שהות ארוכה בבית חולים היא 
הרגישה כחלק מחלקיקים של המוזאיקה שיחד מתחברים למשהו שלם. ככה היא אספה את השברים של עצמה 

 לשלמות ולעתיד.
שנים היה לשרין סטודיו למוזאיקה )כיום ליד החשמלייה(. ולצד היצירה האישית השופעת היא השתתפה  91כמעט 

 קבוצתיים ואישיים. –והציגה בתערוכות ובמיזמים רבים 

 שרין התנדבה בפעילות יצירה עם ילדי הגנים ולאורך השנים התנדבה לסייע בחגים בקישוט ובאפיית עוגות.

 נזכור אותך, תמיד מוכנה לסייע ולתרום וגם כשקשה, תמיד עם חיוך לבבי.
התקופה האחרונה הייתה לא קלה בריאותית. ואת, שידעת להילחם ולנצח פעם אחר פעם, לאשפוז האחרון כבר לא 

 היו בך הכוחות. מורי והילדים עטפו אותך באהבה עד שנדם ליבך.
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 שנים הייתה שרין חברת קיבוץ אפיקים. 91

אבל בית אפיקים על מותה של  -הילדים איל, גיל, אורלי ואורי, האח קלמי, הנכדים, המשפחה, החברים ,עם מורי
 שרין.

 יהי זכרה ברוך ותהא נשמתה צרורה בצרור חיינו.

 כתבה: עידן הלמן2

 לאמא שלי היה סולם 
 עליו טיפסה היא ממצרים.

 לה היה הוא גשר חוצה מדבריות ותרבויות.
 

 לאמא שלי היה סולם,
 נוער וקיבוץ של קומוניזם וגלויות. -נעה בין מעברות, חברת“, קשה שפה”עליו טיפסה ולמדה עברית 

 התרחקה ממשפחתה ובלילות רק בכתה לחיבוק של אימה.
 

 לאמא שלי היה סולם, 
 עליו טיפסה שלב או שניים לנשיקה של אהבה ראשונה. אהבה אמיתית כל כך שלעולם בתוכה בערה וחיממה. 

 
 לאמא שלי היה סולם,

 עליו טיפסנו אנו בין מיטות קומותיים, 
בית או שניים, ומשפחה עוטפת ורחבת ידיים. וכמה שאהבה היא להיות לנו לאמא. תמיד גאה בכנות של הורות 

 אמיתית וטהורה. לא בהצלחותינו, אלא  בטוב שנטעה היא בנו. 
 

 לאמא שלי היה סולם.
 עם השנים

 דימם הוא ונסדק מעט, ולעיתים הפך הוא לראי או שולחן בסטודיו לעיבוד חלקיקים ודברים.  
 היא שוב אימצה את שם ילדותה, שוב זכתה באהבה ובזוגיות נפלאה.   

 תמיד שיפצה, חידשה ויצרה עם המון תקוה. 
 

 לאמא שלי היה לב בקוטר העולם שלעיתים היה זקוק לחיזוקם של כולם.
 ורק המיוחדים שביננו הצליחו לטפס ומגבוה ממש לראות עד כמה גדול הלב, ועד כמה פגיע.  

 כמה דמעות ואמפטיה, אהבה ועצב, היו שם בעליה, למעלה. 
 ועד כמה הסולם ניסה לגשר בין חדרים ועליות, ולא תמיד הצליח. 

 
 לאמא שלי היה חיוך מלא באהבה. 

 חיוך שמזמין לעוגה, לריקוד או מסיבה. 
 חיוך ביום חול, שבת, חג  או  מחלה. 

 לכולם, לא רק למשפחה או חברה. 
 והיא טיפסה על סולמה להנעים כל רגע לו רק יכלה.

 
 לאמא שלי יש סולם חדש עכשיו. 

 סולם יעקב. סולם של מלאכים טובי לב, טהורים וחסרי כל פחד או כאב.  
 עליו מטפסת היא מעלה ומטה בשלווה נצחית ואהבה של אישה, אמא וסבתא. 

לעולם לא נשכחך אמא אהובה וקטנטנה שלנו. מבטיחים להשקות שורשייך באהבה ובין נשיקה ורוח קרירה, גם 
 להפיץ אור של תקוה. 

 אוהבים תמיד ולעולמים, 
 איל, גיל, אורי אורלי2
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 ללולחה לנהל החהילה
 חברים וחברות יקרים,

 כמדי חודש, מספר עדכונים מהנעשה בקהילה2

 
   2.2.תכנית עבודה ותקציב 

, התקציב השנה היה מאתגר במיוחד וכלל ירידה 9192לאחר תהליך ממצה אושרו התקציב ותכנית העבודה לשנת 
במקורות מנכסי אפיקים ועלויות נוספות בתחומי הפנסיה והביטוח. כבכל שנה אנו נעשה את המיטב על מנת לשמור 

על מסגרת התקציב כפי שאושרה על ידי ציבור החברים ללא פגיעה ברמת השירותים וכן לבצע מירב הסעיפים 
 בתכנית העבודה.

נשלח לחברי ועד ההנהלה, חברים המעוניינים לקבל עותק למייל מוזמנים  9199סיכום ביצוע תכנית עבודה לשנת 
 לפנות אלי ואשלח בשמחה.

 פנסיה
ממנו וכלל הקיבוצים מחויבים לה כפנסיית  914פנסיית הרשם הינה נגזרת של השכר הממוצע במשק, גובהה 

 המינימום אותה הם משלמים לחברים ולזכאים נוספים.
, נקבע כי קיבוץ אפיקים ייצמד לפנסיית הרשם, וזאת תוך ידיעה כי עכב עלייה 9192כחלק מאישור התקציב לשנת 

 צפויה עליה משמעותית בגובה הפנסיה.  -בשכר הממוצע במשק
ש"ח, זו הפנסיה שתשולם לכלל  9129הינה  9192לפני מספר שבועות התבשרנו כי פנסיית הרשם העדכנית לשנת 

 בחודש.  ₪  299הפנסיונרים באפיקים ומבטאת עליה של 
 את השינוי תוכלו לראות כבר בדפית ינואר )אשר תופץ בפברואר(.

 שכונת גן בית
העבודות מתקדמות במרץ וע"פ לוח הזמנים שהוגדר לבניה. הבתים נכנסים לשלב הריצוף, איטום הגגות והתקנת 
אלומיניום. המינהלת מתכנסת מדי שבוע ודנה בסוגיות מקצועיות הקשורות לפרטי הבניה. אנו עומדים בקשר עם 

 המועצה לגבי ביצוע שלב ב' של התשתיות הכולל כבישים, מדרכות, גינון ועוד..
 ואנו עושים את מירב המאמצים לעמוד בכך. 9192הצפי לתחילת אכלוס הבתים הינו יולי/אוגוסט 

 נוי ותברואה
 שמנו דגש מיוחד על תחום הנוי. 9192כחלק מתכנית העבודה לשנת 

צוות הנוי בקיבוץ קטן יחסית לגודל השטח עליו הם אמונים, בנוסף, עד היום היו אחראים גם לכל נושא התברואה 
בקיבוץ כולל נקיון עמדות אשפה, ריקון פחים ברחבי הקיבוץ, קשר עם גורמי המועצה האחראים על התברואה, 

 קריאות שירות של חברים בנושא הדברה ועוד..
לעניות דעתי המשימה הראשונה בחשיבותה ברשימת המשימות הארוכה של צוות הנוי הינה טיפוח הנוי באיזור 

המגורים ובשטחים הציבוריים בחצר הקיבוץ. מכיוון שצוות כה קטן אינו יכול להתמודד עם כמות משימות גדולה 
כל כך, הוחלט להעביר חלק משמעותי מתחומי האחריות בנושא התברואה לבינוי ותשתיות. בנוסף, האחריות לנוי 

באיזור התעשיה, שעד היום טופח על ידי צוות הנוי של הקיבוץ, עברה לנדל"ן. כל זאת על מנת לספק לצוות הנוי את 
התנאים הנאותים להקדיש את מירב הזמן והמאמצים לאיזור המגורים בקיבוץ. בנוסף, כבר שנה שלישית שאנו 

 מקצים משאבים לטובת קניית מיכון לנוי, בעזרתו ניתן לטפל בשטחים גדולים עם מצבת כח האדם הקיימת.

 צעירות וצעירים
 לא לעתים קרובות פונים אלי אנשים מהקהילה בבקשה לקחת על עצמם אחריות לנושא מסוים בהתנדבות.

לפני מספר שבועות פנו אלי עמית ניר ואסנת בזמן ביוזמה לקחת אחריות על שכבת הגיל שבין השחרור מהצבא ועד 
. כחלק מההתגייסות, ערכנו פגישה משותפת עם נציגות ממחלקת צעירים במועצה ושמענו מהן על מגוון 29לגיל 

השירותים אותם ניתן לקבל ללא עלות וכוללים: ליווי וייעוץ אישי בתהליך מציאת העבודה, בניית אופק תעסוקתי, 
מיקוד ושדרוג קורות חיים, מתן כלים לחיפוש עבודה אקטיבי ואפקטיבי, הכנה לראיונות עבודה ומתן כלים למרכזי 

 הערכה, הכרות עם מאגרי משרות והזדמנויות באזור.
 תודה לעמית ואסנת על היוזמה המבורכת.

 בינוי ותשתיות -קול קורא 
 שנים. 2לאחר שלוש שנים של עשייה מאומצת וקידום מגוון נושאים ופרוייקטים, מסיים איציק כהן קדנציה בת 

 איציק הביע נכונות להמשיך בתפקיד לקדנציה נוספת ואנו שמחים על כך.
 בעלון מפורסם קול קורא המציע לחברים נוספים להציע מועמדותם לתפקיד, במידה ומעוניינים בכך.

לאחר מכן ייערך סבב ראיונות ע"י צוות האיתור בו ייבחר המועמד המומלץ. המועמד יובא לאישור והמלצת הועד 
 ולאחר מכן לאסיפה והצבעה בקלפי.

 עד כאן להפעם
 קורן
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 לחיבוץ אפיחים דרול/ה
 לנהל/ת אגף בינוי ותלתיות

 

שנים של איציק כהן בניהול אגף בינוי ותשתיות, איציק הודיע כי יתמודד לקדנציה  2בהמשך לסיום קדנציה בת 
 נוספת ואנו מאפשרים למי שמעוניין בכך להציע גם כן את מועמדותו2 

 לאחר סיום התהליך יגיע המועמד או המועמדים לאישור האסיפה והקלפי2

 

 

 משרה  1114  היקף משרה

 מנכ"ל קהילה          כפיפות

 

 תחומי אחריות:

 * אחריות כוללת לביצוע עבודות בינוי ותשתיות בחצר הקיבוץ.

 * ריכוז פעילויות הבניין וענפי העזר: חשמליה, שרברביה, חצר ונוי, תקשורת וגז.

 * אחריות לטיפול בתשתיות נכסי אפיקים.

 אחראי ליישום הנהלים וגורם מייעץ ומלווה לחברים. -* בנייה פרטית

 * אחריות כוללת לביצוע פרויקטים בחצר הקיבוץ.

 * אחריות לתכנון וביצוע תוכנית השקעות.

 * אחריות להוצאת רישיונות עסק מול מועצה מקומית ואחרים, משטרה, כבאות.

 * אחריות לתקציבי אגף בינוי ותשתיות.

 * חבר בהנהלת קהילה.

 * חבר במנהלת גן בית.

 * חבר בוועדת תכנון.

 * חבר בדירקטוריון אורות חשמל

 

 כישורים נדרשים:

 חובה. –* ניסיון ניהולי קודם בקיבוץ מתחדש 

 חובה. –* ניסיון בתחומי הבניין ובעבודה עם קבלנים 

 יתרון משמעותי. –* ניסיון בניהול פרויקטים 

 יתרון. –* ניסיון קודם בהסדרת רישיונות עסק 

 * תודעת שירות.

 * תקשורת בינאישית ברמה גבוהה.

 * ניסיון בניהול תקציב.

 יתרון. –* השכלה רלבנטית ורישום בפנקס המהנדסים/הנדסאים 

 

 מועמדים מוזמנים לשלוח קו"ח לקורן רביב, מנכ"ל הקהילה
 mancal@afikim-k2co2ilבמייל: 

 0.2.2.2עד ליום א' 
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 :2222 רבעוה אחרוה לל -לאגף בינוי ותלתיות 
אשר אושר ע"י  9192סיימנו והגשנו את תוכנית העבודה ואת התקציב לשנת  - 2.2.תוכנית עבודה ותקציב לשנת 

 החברים.

סיימנו את הרחבת חניית הפרבר. יש עוד צורך לסיים את התאורה, עצים ושתילת שיחים להפרדה בין  - חניות
הקמת חנייה חדשה בין משרדי אפימילק לשכונת דיזנגוף והוספת חניות באזור  .9192המדרכה לחנייה, יטופל ב 

 האורווה.

הקמת חניית נכים כולל אספלט בכניסה, ליד השער להולכי הרגל; התחלת צביעת הספסלים במתחם  - בית קברות
 כסאות מהמועצה הדתית עמק הירדן. 91בית הקברות. וקיבלנו 

ליד הדואר ובקרוב יותקנו  CDקילוואט  191הוקמה עמדת טעינה מהירה  - עמדת טעינה מהירה לרכב חשמלי
 במקומות שכרגע יש לנו מקור חשמל לטובת העניין.  CAעמדות טעינה איטיות

רכשנו מרסס ומכסחת עשב אשר מתחברת לכלי התפעולי עם עוצמה יותר גדולה וחסכון בזמן עבודה.  - נוי אפיקים
 כמו כן רכשנו עגלה לפינוי הגזם המותאמת לנסיעה במדרכות הקיבוץ וגם לעבודת פינוי הגזם עם הכלי התפעולי.

רגל תוקנה ורוב המנורות הוחלפו -התאורה במסלול ובמגרשי הספורט קט - רגל וטניס-ומגרשי קט מסלול 
 לתאורת לד.

; ביצענו ימי הדרכה לעבודה בגובה, 9192גיבשנו וסיימנו את תוכנית הבטיחות ותוכנית ההדרכות לשנת  - בטיחות
 הדרכת מלגזנים והדרכת ריסוס.

 איציק כהן

 להלה עיחרי סעיפי האחריות ליל לדודים והחולטים ודרכי יצירת חלר עם חברת כרולגה
 תקופת האחריות היא בהתאם למוצר הרלבנטי: .1

 שנים. 9 -לאוגר  א.
 שנים. 9 -לקולט  ב.
 שנים. 9 -למחמם מים חשמלי  ג.
 שנה אחת בלבד. -לגוף החימום, תרמוסטט )לרבות תרמוסטט דיפרנציאלי(  משאבה וברז ערבול  ד.
 לגבי סתימה כתוצאה מהצטברות אבנית שנה אחת בלבד. ה.

בתקופת האחריות יתוקנו על ידי כרומגן, בעצמה או באמצעות מי מטעמה, ליקוי, פגם או קלקול  שנתגלו במוצר  .2
במהלך תקופת האחריות, ללא תשלום נוסף. ככל שתידרש החלפת חלק מהמוצר, יהיה החלק המוחלף מקורי 

 וחדש. 

לעיל, תספק לצרכן מוצר חדש, זהה או מסוג ואיכות  9כרומגן מתחייבת כי במידה ולא קיימה את האמור בסעיף  .3
 דומים ושווי ערך, או תשיב לצרכן את התמורה ששילם בעד המוצר, לפי שיקול דעתה של כרומגן.

 כרומגן תמסור לצרכן, לאחר התיקון, אישור בכתב ובו פירוט של מהות התיקון ו/או מהות החלקים שהוחלפו. .4

בתקופת האחריות תענה כרומגן לקריאת צרכן לביצוע תיקון ("קריאת שירות"( אשר באחריותה על פי תעודת  .5
אחריות זו, תוך שלושה ימי עבודה מיום קריאת השירות )כשהקלקול מונע את השימוש העיקרי שלשמו מיועד 

 המוצר( ותסיים את התיקון, ככל שנדרש תיקון עד לתום פרק זמן זה. התיקון יבוצע במקום הימצאו של המוצר

 האחריות לפי תעודת אחריות זו לא תחול בכל אחד מאלה:  .6
 כוח עליון שהתרחש במועד מאוחר ממועד מסירת המוצר לצרכן. א.
 מקור הקלקול הוא בנזק מכוון שגרם הצרכן. ב.
 זדון או רשלנות של הצרכן, לרבות שימוש במוצר בניגוד להוראות השימוש במדריך למשתמש. ג.
תיקון שנעשה במוצר בידי מי שלא הורשה לכך מטעם כרומגן, בנסיבות שאינן נובעות מהפרת חיובי כרומגן  ד.

 לפי תעודת אחריות זו ו/או הדין; תיקון בשל אחד מהמקרים המפורטים לעיל יהיה כרוך בתשלום.
בגין כל קריאת שירות, לגביה התברר כי האחריות אינה חלה על פי תעודת אחריות זו, ו/או בגין כל קריאת  ה.

שירות לגביה התברר, לאחר בדיקת המוצר כי הוא תקין ואינו מחייב תיקון או החלפת חלקים, תהא כרומגן 
רשאית לגבות תשלום עבור ביקור הטכנאי בבית הצרכן בהתאם לתעריף הקבוע לכך במחירון כרומגן 

 המתפרסם מעת לעת.
 לתעודת אחריות זו. 1תעודת אחריות זו חלה רק לגבי המוצרים המופיעים בסעיף  ו.

 גזור ושמור
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 כלליות 72
 אין להסיר, לשנות או להשחית את תווית הזיהוי של המוצר ו/או את המספר הסידורי המוטבע עליו. א.
 אין להתקין אוגר ואין להפעילו ללא שסתום בטיחות וללא ברז ערבול. ב.
 אין להתקין אוגר ואין להפעילו ללא שסתום בטיחות. ג.
 אין לפתוח את חיבורי האוגר והקולט אלא על ידי משווק/ מתקין מורשה כרומגן או נציג מורשה אחר שלה ד.
 אין להפעיל את האוגר כשהוא ריק ממים.  ה.
אין לבצע שינויים במוצר או להחליף רכיב מרכיביו שלא ברכיב מקורי מתוצרת כרומגן, ושלא באמצעות  ו.

 משווק/מתקין מורשה כרומגן.
 תיקון המוצר לא יאריך את תקופת האחריות. ז.
 זה. 1האחריות למוצר אינה תקפה במקרה שבוצעו פעולות בניגוד לאמור בסעיף  ח.

 * יש לציין כי הדוד הוא מפרויקט אפיקים4499טלפון להזמנת טכנאי 

 29-5069.46במקרה ויש בעיה עם השירות של כרומגן יש לפנות לבינוי ותשתיות 

 הודעה לחברים עובדי חוץ
בימים אלו מחלקת חשבות שכר של אפיקים נערכת להכנה והגשה מרוכזת של בקשות חברים עובדי חוץ 

חברים שקיבלו מכתב ממס הכנסה על הארכת תוקף אישור תאום מס . 9192לתיאומי מס הכנסה לשנת 
 .אין צורך להגיע אלא  לשלוח את האישור למעסיקים - 2.2.לשנת 

בשני מקומות ויותר, עליו להביא את תלושי השכר מכל מקומות העבודה  9192כל חבר העובד במהלך שנת 
עם תלושי השכר שלו  91/9/9192ועד ליום  12/9/9192 -ומתבקש להגיע למחלקת חשבות שכר החל מ

שבידיכם( ואישור תושב, על מנת לחתום על טופס הבקשה לתאום מס  19/99)או תלוש   9192מחודש ינואר 
 כאמור. 

כל מי שיחתום במועד הנ"ל על הבקשה צפוי לקבל את האישורים המבוקשים בתוך פרק זמן קצר יחסית 
 .9192)תלוי במס הכנסה( כך שסביר שיוכל להגיש את האישורים למעסיקיו עוד במהלך חודש מרץ 

מי שלא יעביר את התלושים כאמור ויחתום על הבקשה לתאום המס במועד שצוין יוכל לפנות באופן 
 עצמאי למס הכנסה כדי להסדיר את הדרוש לו .

 
 מחלקת שכר -טירנית לימור 

 אגף הכספים
  5069445טל' משרד  
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 הודעה לציבור לטעם חברת אורות חללל א.ח אפיחים בע"ל
 רשות החשמל הודיעה על שינוי במחירי החשמל

 201201.2.2תחילת התעריפים החדשים מיום 

 9192המחירים ייכנסו לתוקף בחיובי ינואר  9192מצורפת טבלת מחירים חדשים של "רשות החשמל" לשנת 
 .1.94-אחוז העלייה הוא כ

 לפרטים נוספים אפשר להיכנס לאתר של רשות החשמל או לפנות אלינו לאורות חשמל.

 להלן המחירים החדשים לצרכנים:

 כולל מע"מ   תעריף הסעיף

 19.91 אגורות 92.99 אחיד ביתי

 19.91 אגורות 92.99 אחיד כללי

 11.91 אגורות 99.91 מאור רחובות

 92.11 ש"ח 12.11 תשלום קבוע אחיד ביתי חד פאזי

 99.99 ש"ח 91.21 תשלום קבוע אחיד ביתי תלת פאזי

 92.11 ש"ח 12.11 תשלום קבוע אחיד כללי חד פאזי

 99.99 ש"ח 91.21 תשלום קבוע אחיד כללי תלת פאזי

 99.21 ש"ח 21.21 אמפר 111תשלום קבוע  תעו"ז עד 

 92.11 ש"ח 12.11 תשלום קבוע מאור רחובות חד פאזי

 99.99 ש"ח 91.21 תשלום קבוע מאור רחובות תלת פאזי

 999.29 ש"ח 911.11 אמפר 111תשלום קבוע כללי  מעל 

 991.19 ש"ח 911.21 אמפר 111תשלום קבוע תעו"ז מ.נ  מעל 

 תעו"ז

 תעריף לקווט"ש מש"ב עונה
 באגורות לפני מע"מ

 תעריף לקווט"ש
 באגורות כולל מע"מ

 92.11 21.92 שפל פברואר-דצמבר

        

 111.99 111.91 פסגה חורף

       

 99.19 21.19 שפל מאי-מרץ

       אוקטובר נובמבר

 91.22 91.21 פסגה מעבר

         

 91.99 99.29 שפל יוני עד ספטמבר

     גבע  

 111.92 199.11 פסגה קיץ

 כל יתר השעות בחורף שפל  99:11עד  11:11שעות פסגה חורף כל השבוע 
 כל יתר השעות במעבר שפל 99:11עד  11:11שעות פסגה מעבר ימי חול מ 
 כל יתר השעות בקיץ שפל  92:11עד  11:11שעות פסגה בקיץ ימי חול  מ 
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 לחודש לפי גודל חיבור  AVKמחיר

1A11C  1.19  ₪כולל מע"מ₪  1.99  לפני מע"מ 
1A99C 1.19  ₪כולל מע"מ₪  1.29  לפני מע"מ 
 1A29C 9.92  ₪כולל מע"מ₪  9.11  לפני מע"מ 
1A91C 9.12  ₪כולל מע"מ₪  9.19  לפני מע"מ 
2A99C 9.12  ₪כולל מע"מ₪  9.19  לפני מע"מ 
2A29C 1.19  ₪כולל מע"מ₪  1.11  לפני מע"מ 
2A91C 1.12  ₪כולל מע"מ₪  2.11  לפני מע"מ 
2A91C 2.11  ₪כולל מע"מ ₪  11.99  לפני מע"מ 
2A12C 19.29  ₪כולל מע"מ₪  19.91  לפני מע"מ 
2A11C 19.19  ₪כולל מע"מ ₪  11.91  לפני מע"מ 
2A111C 12.99  ₪כולל מע"מ ₪  99.11  לפני מע"מ 
2A199C 99.99  ₪כולל מע"מ ₪  91.92  לפני מע"מ 
2A111C 21.91  ₪כולל מע"מ ₪  21.92  לפני מע"מ 
2A911C 22.11  ₪כולל מע"מ₪  99.19  לפני מע"מ 
2A991C 91.11  ₪כולל מע"מ₪  91.11  לפני מע"מ 
2A219C 11.92  ₪כולל מע"מ₪  19.19  לפני מע"מ 
2A291C 11.21  ₪כולל מע"מ₪  12.22  לפני מע"מ 
2A911C 11.99  ₪כולל מע"מ₪  21.91  לפני מע"מ 
2A911C 21.19  ₪כולל מע"מ₪  119.21  לפני מע"מ 
2A121C 192.11  ₪כולל מע"מ₪  199.11 לפני מע"מ 
2A111C 191.99  ₪כולל מע"מ₪  119.11 לפני מע"מ 
2A211C 111.21  ₪כולל מע"מ₪  911.92 לפני מע"מ 

  -אל תלתינו, תזלינו 
 הודעה לסניף הדואר באפיחים: 

ההגעה לסניף הדואר  11.1.9192החל מתאריך 
מראש בלבד. ניתן להזמין ” תור בקליק“בהזמנת 

באפליקציית דואר ישראל או באתר הדואר < איתור 
 סניף וזימון תור.

 ניתן גם להזמין תור במקום, בעת ההגעה לסניף.
מסר מנוגה בכר: זוהי הנחיה מדואר ישראל ולא 

יוזמה פרטית שלנו. אנא, שתפו פעולה עם ההנחיה 
החדשה כדי שנשמור על סניף הדואר פעיל אצלנו 
באפיקים, בעיקר בימים אלו כשנסגרים סניפים 

 קטנים בפריפריה.

https://tinyurl.com/5dhs56su
https://tinyurl.com/5dhs56su
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 ההיית או חללתי חלום? –חחלאות באפיחים 
 לחברים שלום,

בימים אלה התקבלה ב"נכסי" החלטה לגבי עתיד ענף התמרים באפיקים, החלטה שנגועה במחלוקת קשה, עקב 
בסיס נתונים לא מדויק, כשכל מטרתה רווח כספי מהיר ומיידי, גם אם זעום. חסרונות ההחלטה הזו הם רבים 

ולכן אנחנו לא מרימים ידיים, חשוב לנו שתהיה חקלאות בקיבוץ אפיקים למעננו ולמען הדורות  ובלתי הפיכים
 הבאים.

 להלן נפרט את הבעייתיות של ההחלטה.
 * * * 

 : 9192להלן נוסח ההחלטה שהתקבלה ב"נכסי" בעניין התמרים באפיקים בינואר 

חלופות שהוצגו בדירקטוריון "נכסי" נבחרה פה אחד חלופה של הפסקת הפעילות של כל זני התמרים  9"מתוך 
 מלבד זן הברהי"

 הוחלט שעבור זן הברהי יימצא מפעיל חיצוני שישכור את השטח בתמורה לתשלום דמי שימוש קבועים לקיבוץ.

והציוד המשמש את הענף יימכר או יועבר  "הפעלת ענף התמרים ע"י הקיבוץ תופסקעוד קובעת החלופה כי 
 לענפים אחרים בקיבוץ."

 העובדות. -עד כאן 

לדעתנו, החלטת "נכסי" התקבלה על בסיס נתונים שגוי, היא אינה ערכית, אינה חברית, אינה כלכלית, אינה 
 חברתית, ואין מאחוריה שום יתרון יחסי לקיבוץ אפיקים2  

 להלן נסביר:

אסורה השכרת שטח חקלאי )קרקע ומים( לגורם חיצוני בקיבוץ שמוגדר אגודה שיתופית חקלאית,  - 0 לא ערכית
 ונוגדת את ערכי הקיבוץ ותקנון הקיבוץ. ע"פ חוק ההתיישבות

ההחלטה התקבלה לאחר שיחות, שכביכול, התקיימו עם מרכזי ענפים. בפועל השיחות הנ"ל היו בין  - .לא ערכית 
שהוא מרכז הענף  -"נכסי" ליועצים מחוץ לקיבוץ )יועצים אשר במשקם כבר חוסל ענף התמרים(. יהודה אברהם 

 לא נכח באף שיחה שכזו. למותר לציין שדעתו לא נתבקשה ולא נשמעה. -בפועל 

בעוד שאנחנו יודעים שיש להפריד את  ענף התמרים כולו2יתרה מכך, השאלות שהיועצים הנ"ל נשאלו היו לגבי 
, כפי יש כדאיות כלכליתהדיון בין כלל התמרים )חסרי כדאיות כלכלית בעמק הירדן( לבין ענף הברהי, שלגביו 

 שמוצג גם במסמך רשמי של "נכסי" עצמו.

חלופות, אבל כלל לא הוצגה החלופה הנכונה והטובה יותר, אותה הכין יהודה יחד  9נבחנו ב"נכסי"  - 2לא ערכית 
זה היה מאוחר מדי. ההחלטה כבר נפלה, ומרגע זה קשה לאנשים   –עם אנשי מקצוע. כשכבר כן הוצגה החלופה הזו 

 בחלופה שהוצגה ע"י יהודה! אנחנו מבקשים שתינתן לנו ארכה של שנה להוכיח את צדקתנולהודות בטעותם.  

הוכנה תכנית הבראה לתמרים בשיתוף עם מנהל הענף בגיבוי הדירקטוריון. פתאום הכל  9191באפריל  - לא חברית
 9192-התהפך, בלי סיבה, למרות שהענף עבר למסלול של איזון/רווח, ולמרות שיש חלקות חדשות שמגיעות ב

 לניבה, ולמרות שיהודה הסכים לקצץ בשכרו לטובת שיפור כדאיות הענף.  

 התכנית שיהודה הציג מגובה בהכרות עמוקה ורבת שנים של השוק ושל תנאי השטח.   - 0 לא כלכלית

בנוסף, החברה שכנראה תיבחר לניהול השטח, השאירה אדמה חרוכה בכל מקום בו עברה. יש בשטח הכנסות 
עקיפות שניתן לקבל מלולבים, שתילים, חוטרים ועצים צעירים, והחברה הזו "תרוויח מן ההפקר" בעוד שהרווחים 

 הללו אמורים להיות לטובת קיבוץ אפיקים.

כל  –בשנה, קראתם נכון ₪  92,211בתמורה לכל "הטוב הזה", החברה החיצונית תשלם לאפיקים  - .לא כלכלית 
 .בשנה₪  92,211הכתוב לעיל בשביל 

יימכרו המנופים, יחולקו הטרקטורים, תרים ראש החדקונית, תושחת האדמה ובסופו של דבר יברח  - 2לא כלכלית 
 ועם מה אנחנו נישאר? עם הנוסטלגיה? -הוא לא חבר קיבוץ  -גם השוכר 

יחולקו   –עבודת התאילנדים, עלויות המשקה, עלויות קבועות של מרכז משק והנהלת חשבונות  - 9לא כלכלית 
 ויושתו על הענפים האחרים וירעו את מצבם.

שנים, זה לא נכון!! הענף הפסיד  1בהצגת המצב הקיים נרשם כביכול שהענף מפסיד כבר  - 0 בסיס נתונים שגוי
. אך אז הוכנה תכנית הבראה, נשתלו עצי ברהי, הורדו עצי חיאני והשטחים הותאמו לצרכי  9111-9191בשנים 

הברהי היום הוא הענף הרווחי והלאה הענף רווחי )רווח קטן משום שזה ענף קטן אבל  9191השוק הקיים. משנת 
 ביותר בחקלאות אפיקים בתמורה לדונם(.
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בדוחות הכספיים של הענף נכללו הוצאות פחת, )חלוקת השקעות עבר לאורך מספר שנים(,  - .בסיס נתונים שגוי 
ע"י ענף  בוצעו כבראבל בואו נזכור, ההשקעות הללו  –בדוחות הכספיים שמציגה החברה לא נכללו הוצאות הפחת 

 התמרים ואי אפשר להתעלם מזה.  
בקיצור, אנו טוענים שנעשתה מניפולציה במספרים, בדו"חות ובחלופות, כך שייראה הפסד להשארת הענף 

 באפיקים על אף שאין זה כך.

בכיתה ב' לומדים על "הדקל", יש סיורים והדרכות בית ספריות המבוצעות ע"י יהודה, חבר'ה לפני  -לא חברתית 
גיוס העוזרים בעונת הגדיד, כפות תמרים ולולבים לסוכות, מנוף וקרוסלת נדנדות ביום העצמאות, עגלה מקושטת 

 בשבועות, נוף עצי תמר כחלק מצביון המקום. כל זה ייעלם מנוף חיינו. 

המטרה שלנו זה לשמר את ענף התמרים ואת שאר ענפי החקלאות כחלק מקיבוץ אפיקים, אנחנו מביאים  -סיכום 
תכנית עסקית טובה יותר מכל הבחינות מזו שמובלת ע"י "נכסי" )הכנסת החברה החיצונית(, ובסך הכל מבקשים 

 ארכה של שנה להוכיח זאת.

הודענו ב"נכסי" שאנחנו מוכנים לכל בוררות שהיא, מוכנים להכין בשיתוף פעולה ועם דוחות כספיים פתוחים 
 תכנית הבראה, תכנית עסקית, מוכנים לכל דבר שיעצור את המהלך כשעוד אפשר!   

 מהלך בלתי הפיך!! -העיקר שלא יעבירו מטעים וקרקעות לידיים זרות 

שנה  21ובטח לא לעשות זאת מאחורי הגב, על סמך מסד נתונים לא מדויק ובעיקר ללא שיתוף מנהל הענף שכבר 
 עובד ומנהל את ענף התמרים במקצועיות ובהצלחה.

 תודה על תשומת הלב,  
 סמדי אברהם ועוד הרבה אנשים שאכפת להם2

 תגובה -חחלאות באפיחים 
 שלום לחברים,

בעקבות ההד הציבורי שנוצר לאחר ההחלטה של נכסי אפיקים להעביר את ענף התמרים למפעיל חיצוני, ראיתי 
 לנכון להעביר בכתב את הרקע, הסיבות ותהליך קבלת ההחלטה. 

ענף התמרים בעמק הירדן מצוי במשבר עמוק זה מספר רב של שנים וסבל משינויים דרסטיים באופי השוק כגון 
ירידה בפופולריות של הזנים הדומיננטיים בעמק ועלייה בפופולאריות של זנים שאינם מתאימים לאקלים בעמק 

 הירדן. 

בית זרע, ‘, דגניה ב‘, כתוצאה מכך, במהלך השנים האחרונות, נסגרו ענפי התמרים במרבית קיבוצי העמק )דגניה א
 מעגן, מסדה ועוד..( וכך גם בית האריזה לתמרים בצמח. 

המשבר לא פסח על ענף התמרים באפיקים ובתהליך הדרגתי, הלכו והצטמצמו שטחי הגידול וההכנסות מהענף. 
נושא עתידו של הענף עלה לדיון בהנהלות מספר פעמים במהלך השנים האחרונות. הענף, מטבעו, דורש תשומות 

גבוהות יחסית, בעיקר בהוצאות ניהול, כח אדם וכלים תפעוליים ובהיעדר הכנסות מספיקות אל מול הוצאות אלו, 
)מדובר בנתונים מתוך דוחות השנים האחרונות2  5-מיליון ש״ח ב 029ענף התמרים באפיקים הפסיד במצטבר מעל 

 מכך שאין ממש בטענה ל"מניפולציה" כזו או אחרת(. ODBמבוקרים על ידי רו"ח חשבון חיצוני מטעם 

המצב הנוכחי של נכסי אפיקים )אשר מתמודדת עם צמצום משמעותי במקורות ההכנסה השוטפת שלה בעיקר עקב 
תוצאות פחות טובות באפימילק( מאלץ את הארגון לבצע מהלכים שונים של התייעלות בתחומים רבים ועל כן לא 

מאפשר פריווילגיה של המשך תמיכה בפעילות של ענף מפסיד ואשר על פי חוות דעת רבות )כולל של קיבוצים 
שעדיין מחזיקים בענף התמרים( יתקשה מאד להרוויח בעתיד הנראה לעין. בנוסף, אירוע שריפה שפגע במטעי 

 התמרים ובכמויות הפרי צפוי להעמיק את ההפסד בשנים הקרובות. 

 לפיכך, לפני כמה חודשים, נתקבלה החלטה בנכסי אפיקים לבחון מחדש את פעילות הענף ועתידו. 

מנהל הענף הוזמן לפגישה עם יו״ר ומנכ״ל נכסי ושם הועברה לו ההודעה על תחילת בחינה של המשך פעילות 
התמרים. במסגרת הבחינה, נבדקו מספר חלופות ונערכו התייעצויות עם בעלי מקצוע רבים מתחום החקלאות, 

 דירקטורים בהנהלת החקלאות ומרכזי משקים בקיבוצים שכנים. )כולל כנרת ועין גב שעדיין מחזיקים בענף(.

החלופות הוצגו בהנהלת החקלאות ולאחריה בדירקטוריון נכסי אפיקים והחלופה שנבחרה הייתה התקשרות עם 
קבלן עיבוד לתפעול הענף. מנהל הענף ונציגים מטעמו נכחו בדיונים הן בהנהלת החקלאות והן בהנהלת נכסי והציגו 

 את עמדתם. 
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אציין כי לא מדובר בהסכם שכירות אלא בהסכם תפעול עם קבלן עיבוד וכאלו נערכו כבר מספר פעמים בעבר 
בחקלאות באפיקים ואף מתקיימים כיום בשטחים שלנו כחלק ממהלך העסקים הרגיל בנכסי אפיקים. עריכת 

ההסכמים מתבצעת על ידי עורכי דין ומלווה ביעוץ משפטי שמוודא שההתקשרות אינה מהווה התקשרות שאסורה 
 ע״פ חוק ההתיישבות.  

החלופה נבחרה בדירקטוריון נכסי פה אחד ובהמלצת שני דירקטורים חיצוניים מהנהלת החקלאות )בעלי ניסיון רב 
 שנים בתחום החקלאות( שנכחו גם הם בישיבה. 

לאחר קבלת ההחלטה, זומן מנהל הענף לפגישה בה קיבל הודעה על ההחלטה וביקש לשקול אותה שוב. לבקשתו 
אשדות, כנרת, עין גב, ‘, דגניה ב‘, נערכו שוב התייעצויות נוספות עם מרכזי משקים בקיבוצים שכנים. )דגניה א

מסדה(. מהתייעצויות אלו עלה כי התמונה זהה גם במשקים אחרים ותואמת את המגמה הכללית של ירידה 
בכדאיות הכלכלית של הענף. מהשיחות עימם עולה כי מרבית המשקים חיסלו את גידול התמרים ואלו שלא חיסלו 

מחפשים פתרונות דומים לזה של אפיקים בדמות תפעול על ידי גורם חיצוני )כמו כנרת למשל(. גם משקים 
שמגדלים רק את זן הברהי )כמו אשדות ועין גב( מחזיקים בדעה שהשקעה בתמרים בעת זו של אי ודאות טומנת 

 בחובה סיכונים גדולים. 

לאחר מכן, נערכה פגישה נוספת עם מנהל הענף ונציגו והועברה להם ההודעה כי לאחר בחינה והתייעצויות 
ההחלטה שהתקבלה פה אחד בנכסי עומדת בעינה. למרות זאת, לבקשתם, סוכם כי יישום ההחלטה ידחה בשבוע 

ימים על מנת לאפשר להם להציג תכנית כלכלית אשר לטענתם תראה כיצד ניתן בכל זאת להגיע לרווחיות מפעילות 
 הענף. 

( ונמצא כי אינה על ידי שני רואי חשבון מוסמכיםהתכנית הוצגה ונבחנה על ידי ההנהלה ואגף הכספים של הקיבוץ )
מביאה בשורה חדשה לענף וכי קיימות בה הנחות לא ריאליות ורגישויות גבוהות אשר שמות בספק רב את 

 ההיתכנות שלה.    

לאחר מכן נערכה בפגישה נוספת בה הציג מנהל הענף תכנית נוספת חדשה ופנה לחלק מהדירקטורים בבקשה 
לקיים דיון נוסף ולבקשתם, נערך דיון נוסף על בסיס התכנית החדשה ובו הסתבר כי גם התכנית הנוספת שהוגשה 

 אינה משנה את התמונה ואין בה בשורה חדשה.

הענף הנוכחי שהוצג קטן והוצאותיו גבוהות. בנוסף, הנתונים עליהם מסתמכת התכנית אינם עומדים בהלימה 
לנתונים בפועל מהשנים הקודמות ועל כן לא סביר שיחול שינוי. )התכנית גם כוללת הכנסות שכלל אינן חלק מענף 

 התמרים כגון הכנסות מגידול חיטה אשר יוסיפו להתקיים ללא קשר לענף התמרים(.

תהליך קבלת ההחלטה התנהל באופן יסודי, לאחר שהתקבלו חוות דעת של אנשי מקצוע והוצגו נתונים ריאליים, 
 אשר מראים בבירור כי החלופה שנבחרה בנכסי היא הנכונה.  

 ברור לכל חברי הנהלת נכסי כי הענף במתכונתו הנוכחית אינו יכול להמשיך להתקיים. 

ברור כי ענף כה קטן אינו יכול לתמוך בהוצאות כאלו של שכר עבודה ותפעול ומצד שני הגדלה של הענף כרגע אינה 
כולל כאלו שמחזיקים עדיין בענף תמרים, כגון  -באה בחשבון אל מול חוות הדעת שהתקבלו ממשקים שכנים )שוב 

 עין גב וכנרת ( ודירקטורים חיצוניים בחקלאות. 

 על כן אישר דירקטוריון נכסי פעם נוספת את המשך יישום החלופה שנבחרה בישיבה הקודמת.

בפגישה שנערכה לאחר מכן ביקשו מנהל הענף ונציגיו את ההזדמנות להציג את תוכניתם באופן אישי מול חברי 
דירקטוריון נכסי. גם בקשה זו כובדה וזומנה לצורך כך פגישה מיוחדת של הדירקטוריון ובה הציגו המנהל ונציגתו 

את עמדתם והבהרות לגבי התכנית שערכו מול חברי ההנהלה. עמדתם הובהרה, אך הנתונים שהוצגו שוב אינם 
 משקפים את המצב הקיים בענף נכון לעת הזו ועל כן קיים ספק רב בדבר היתכנותה הכלכלית של תכנית זו. 

 לפיכך, הוחלט שוב בהנהלת נכסי שאין מקום לשנות את ההחלטה ויש להתקדם עם יישום החלופה שנבחרה. 

 בנימה אישית: 

אין זו החלטה קלה כלל לסיים פעילות של ענף שקיים במשך שנים כה רבות על כל המשתמע מכך, אך תפקידה של 
חברי הקיבוץ שהינם בעלי המניות שלה.  921 כלנכסי אפיקים היא לשים אל מול עיניה את האינטרס הכלכלי של 

לכן, בכדי לוודא כי ההחלטות אכן מתקבלות באופן מקצועי ומשיקולים עסקיים, יצרו )בחכמה רבה יש לציין( 
 ״זקני השבט״ את ההפרדה התאגידית בין הקהילה למגזר העסקי. 

 גל אולמן
 מנכ״ל נכסי אפיקים
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 לאלות לוועדת הליוך:
 מ"ר. 91לי יש לשיוך  .1

 מ"ר. 11או  19לאחר יש 
 מ"ר לשיוך. 119לשכן שלי יש 

 איך ישלימו את ההפרש?
 מה שייך ותק לשיוך? .2

 ותק זה ותק. שיוך זה שיוך...
 אחרי כל כך הרבה זמן קיבלנו חוברת כל כך קטנה. מי יכול לקרוא את זה? .3
 זהירות בחתימה, זה מחייב. .4

 דן קופפר

 פיטורים זה דבר כואב2 תמיד2 
( את הדיווח של המגזר העיסקי, בוודאי שם לב למשפט הפותח:  9191מי שהקפיד לקרוא בעלון הקודם )מס' 

צפויות להיות נמוכות ביחס לשנים קודמות  עקב ירידה בהכנסות מחקלאות, האטה ברכב חשמלי  9199"תוצאות 
 ואי וודאות בנוגע לחלוקת רווחים מאפימילק..." 

 בהמשך, בתחום החקלאות, יש ירידה לפרטים וגם ניתנים הסברים:

 בשל השפעות ארציות. -ירידה ניכרת במחירי הבננות  •

 בשל עליית מחירי המזון. -קיטון בתוצאות הרפת  •

 ירידה במחירי האבטיחים. •

 בשל שינויי מזג האוויר. -תנובת השקדים נפגעה  •

 בכל הענפים שהוזכרו בדיווח.  בדיוק כמוגם בתמרים נרשם צפי לאי עמידה בתוכנית.  •
קיבל כעבור שבוע הזמנה לשימוע, וכעבור שבוע נוסף נשלח אליו מכתב  רק מרכז ענף התמריםמעניין לכן, ש

 פיטורים. 
 מרכז ענף התמרים את קשיי המגזר העיסקי, ולפטרו? עליו בלבד? רק על כתפיהאם נכון להשית 

 פיטורים זה דבר כואב. תמיד. 
 כשמצורפים אליהם שיקולים זרים, לא הגונים ולא מכבדים, זה מכאיב עוד יותר. 

 יעל גלסמן

 תגובה:
אמנם מכתבי הקודם מתייחס לחלק גדול מהדברים המופיעים במכתב של יעל אך בכדי להדגים את מערך 

 השיקולים המובילים לקבלת ההחלטה אציג את הנתונים הבאים:
 

 מיליון ש"ח. 1מצטבר של  רווחהשנים האחרונות  1. ענף הבננות הביא במהלך 1
 מיליון ש"ח. 1מצטבר של  רווחהשנים האחרונות  1. ענף הרפת הביא במהלך 9
 מיליון ש"ח. 2מצטבר של  רווחהשנים האחרונות  1. האבטיחים הביאו במהלך 2
מיליון ש"ח )וזאת כאשר השטחים נכנסו  9מצטבר של  רווחהשנים האחרונות  1. השקדים הביאו במהלך 9

 שנים(. 2רק לפני כ לניבה
 

 מיליון ש"ח 029הפסד מצטבר של מעל השנים האחרונות רשם  1לעומתם, ענף התמרים ב 
 

 גל אולמן
 מנכ"ל נכסי אפיקים
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 פ)נ(ינת התרבות
 זה החג שהיה: -חנוכה 

 מופע חנוכה לכל המשפחה
לאחר כמה שנים שאולם המופעים לא היה בשימוש, יש מזגן חדש )מחודש( לימות הקיץ החמים 

והגג נאטם לגשם, שיהיה לנו יבש ונעים בפנים. בקרוב גם יוסדרו כל האישורים ונוכל להביא 
 מופעים מבחוץ.

אבל בינתיים...מופע חנוכה לכל המשפחה התקיים באולם המופעים. הורים, ילדים וסבים גדשו את האולם. לחלקם 
 זו היתה הפעם הראשונה באולם וההתרגשות ניכרה היטב.

 המופע נפתח בהדלקת נרות של בועז טסלר, בלווי מחרוזת שירי חנוכה עם אבי קלוסקי ואמוץ ברונטמן.
 מילדי הקיבוץ, אותו הכינה נטלי טסלר רויטמן. 91-ריקוד סטיקלייט מקסים ומהפנט של כ -לאחר מכן

 ההמשך היה שייך למטפלות הפיליפיניות שהפתיעו את הקהל בריקוד כריסמס מלהיב. 
הצגה משעשעת "טרמפ על מטאטא" שזכתה לתשואות וצחוקים  -אחרי הריקוד הגיע החלק של ההורים

 בהשתתפות ההורים: שחר ברונטמן, עדי ברונטמן, עטר בזמן, גיל לוכטר, אורן גומפל, יניב רבל.
ריקוד אימהות ואבא אחד, עם ילדיהן בהכנת שרון קסלר סיים את הערב בשמחה רבה, והסופגניות שחיכו בחוץ רק 

 העצימו את האושר של כל המשתתפים.
 תודה גדולה לשרון קסלר ועלית גומפל שעזרו לי להפיק ערב זה.

 ערב "היֹה היה"
 איש התכנסו בחדר האוכל עם מרקים חמים של אורית רויטמן. 11-כ

 הערב היה בסימן סיפורי ניסים וסיפורים מפתיעים.
היה מאוד מעניין וגם משעשע לשמוע את הסיפורים של חברי ובני אפיקים: נעה בר חושן, נחמה נשרי, חן כץ, 

 אנדראה בן חמו כוטל, אלי שמשון, מוטי קומרוב, עטר גלסמן ואראלה תלמי )גוטסמן(.
 בין לבין אמוץ שר לנו משירי החג.

 תודה לאיה סהר ועפרה בורנצוויג שמצליחות בכל שנה להביא לנו סיפורים מעניינים.

 פסטיבל האור
מודה. פסטיבל האור השנה היה בסימן שאלה. הצוות לא 
היה פנוי ולא היה ברור מי יוכל להכין את המיצגים. אבל 

אישה אחת לא ויתרה ואני חייבת להודות שהפסטיבל 
 ברונטמן!-השנה התקיים רק בזכותה: איה קורץ

טיול ערב קסום ברחבי הקיבוץ עם מיצגים מושקעים, 
 שנעשו ע"י חברי הקיבוץ, החמ"ש ואיה. 

כולם התכנסו ליד מועדון עינב לסנגריה חמה,  11:21-ב
הדלקת נרות בחנוכיה ומוזיקה מחממת לב של אבי 

 קלוסקי בגיטרה ויובל לולב בסקסופון ששבו את לב הקהל.

תודה לכל מי שעזר להפיק את אירועי החג ולכל 
 המשתתפים הרבים שהגיעו!

 
 ומה צפוי לנו?

 ניפגש על רחבת הריקודים בחדר האוכל למסיבת קיבוץ! 91/19ביום שישי 
 המסיבה הזאת לוותה בחבלי לידה לא קלים, אז בואו לרקוד, לשתות ולשמוח כמו שאנחנו יודעים ואוהבים.

זיו לוריא ועוז קול. ותודה לכל מי שכבר התנדב והשתבץ לעבוד  -תודה ללוקחי היוזמה והמארגנים המצוינים 
 במסיבה ולאחריה.

 ט"ו בשבט
 בטיול האופניים לזכרו של יהודל'ה ליש בהדרכת צפריר פינסקי. 9.9.92את ט'ו בשבט השנה נציין בתאריך 
 נקווה שמזג האויר יהיה לטובתנו.

 פרטים נוספים יפרסמו במקומי

 נורית פלס וצוות התרבות2

 צילום: שגיא בן יצחק
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 לאפיחים 022-לתכוננים ללנת ה
 לקהילת אפיקים שלום

 .111-בכל עלון נפרט, נעדכן ונפרסם על תהליך הפקת שנת ה
חשוב לנו לציין כי אנשים הרוצים להצטרף, כמו גם להציע עצמם לעשיה משותפת, מוזמנים לשלוח לנורית פלס 

 הודעה. ההזמנה פונה גם לבנות ובני אפיקים החיים בחוץ.
 הסיכומים יועברו לציבור כלשונן ומתוך רצון לשתף ולעדכן.

 9פגישה מס' 
 רכזת תרבות, אורלי אולמן, יניב אסם, מאיה אשכנזי, עדי נחושתן, בתיה רוקמן. -פלס -נוכחים: נורית גת

 הצעות, כוונות ורעיונות לקראת שנת המאה:
בשלב ראשון הצוות החל עבודתו כאשר לכל אירוע יהיה מפיק ועמו צוות. זה במקום לקבוע פרויקטור  .1

 לכל השנה.
 החגים יחוזקו במעטפת שנת המאה. .2
 בראש השנה תשפ"ד. 111-"יריית הפתיחה" לשנת ה .3
 אורלי אולמן, שלומית רז'בסקי וכמובן חברים נוספים שירצו להצטרף.-כנס מחזורים יהיה בהפקת  .4
יקבעו פרויקטים אמנותיים בהפקתם, אליהם נוסיף חברים כדי ליצור יצירה / הפנינג  -בנתיב האומנות .5

 אומנותי.
 נפגוש על מסכים את בנינו שבתפוצות. -ערב טד .6
 אירועי ספורט חובקי ענפים על כל מדשאות ומגרשי אפיקים. -יום "הפועל" .7
 חיילים שנת שירות, בנים וכמובן חברינו. -ארוחות בוהוריים לקהלים שונים .8
 ידי המגזר העסקי. -שדרוג הכניסה לאפיקים. על .9

 יש לצוות לכל החגים מפיקים. .10
 שבועות חקלאי, קצת יותר ייחודי ובשיתוף עם אפימילק. .11
 ערב הנעילה. הפקה המשלבת את מירב האוכלוסייה במופע גדול רב משתתפים. -ראש השנה תשפ"ה  .12

שילחו  -עלו עוד הצעות ורעיונות ואם למישהו כבר "מגרד בידיים" והוא רוצה להצטרף לעשיית המאה 
 וואטסאפ לנורית.

 אנחנו מתחייבים לא לפסוח על אף שם.

 בהצלחה,
  022-צוות שנת ה
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 חג חנוכה בספרייה החטנה
 ב' מבית הספר "אפיקי ירדן" מבקרים בספרייה הקטנה של מירה לוין. -מדי שבוע תלמידי כיתות א'

הילדים מגיעים בשמחה רבה, מעיינים בספרים, מאזינים ובעיקר נהנים מהשפע התרבותי הרב שהמקום מזמן 
 להם. הספרייה הקטנה מהווה חלק משמעותי עבורנו ומלווה אותנו לאורך כל השנה. 

לכבוד חנוכה, שרון אלפרט ובנה אלון הגיעו לספרייה הקטנה והציגו בפני הילדים הצגת תיאטרון צלליות 
מאפריקה, מעשה ידיה של שרון. ההצגה הייתה מרתקת וקסומה. תודה גדולה לשרון ולאלון שהגיעו אלינו 

 בהתנדבות ונתנו לנו זמן איכות קסום במיוחד. 

לפני החג פתחנו את פרויקט החונכות המשותף של תלמידי כיתות א' וכיתה ז' במשחק "חפש את המטמון" ברחבי 
 הקיבוץ, כאשר המטמון היה כמובן בספרייה הקטנה. 

 ביחד עם מירה, דיקלה, מנהלת בית הספר, ואילן בגיטרה חגגנו באור גדול!

 ילדי כיתה ב' ושלי המחנכת זכו למפגש מרגש וחגיגי עם מירה והספר של נתן אלתרמן: "זה היה בחנוכה". 

תודה רבה למירה לוין על הנתינה הגדולה לאורך כל השנים, תודה על הרצון לשמח את תלמידינו היקרים ותודה על 
 הפנינה התרבותית הקסומה שיצרת ממש כאן אצלנו בבית.  

 לעוד שנים רבות של יחד ושיתוף פעולה,
 מכולנו בבית הספר "אפיקי ירדן"

בשמי ובשם דינה ומירב פינצי ברצוני להודות לכל אלה שכיבדונו והיגיעו לבקר בתערוכה 
 המשפחתית של משפחת פינצי. מקווים מאוד שנהנתם. 

 תודה מיוחדת לאורי רוט שיזמה את קיום התערוכה ועזרה לנו ככל שנדרש. תודה רבה!
 משפחת פינצי
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 תערוכת ההדפסים הלוחדלים לל ליאו רוט, חוזרת! –חתכי נעורים 
ובסדנת ההדפס  9112-לאחר שהתערוכה הוצגה בגלריה חנינא ב

, כעת יוצג מחזור ההדפסים הנדיר במקום 9191-בירושלים ב
 -ליאו רוט  -בחלל הגלריה של האמן עצמו  -מרגש במיוחד עבורי 

 סמוך לאטלייה שלו, בקיבוץ אפיקים.

חיתוכי הלינוליאום האקספרסיוניסטיים  21בתערוכה יוצגו 
בלבד, ערב  11לבן שיצר האמן הצעיר, בן -המקוריים בשחור

. לאחר שעלה ליאו רוט 1229-עזיבתו את גרמניה לארץ ישראל ב
לארץ, והשתקע כעבור זמן קצר בקיבוץ אפיקים, החליט לשרוף 
את יצירתו המוקדמת מגרמניה, ובאורח נס עותק נדיר ומקורי 

של מחזור ההדפסים הזה, שנכרך כספר, הגיע לידי, למרות 
 שמרבית העותקים הושמדו. 

התערוכה מלווה בקטלוג פקסימילי שמשחזר את היצירה 
המקורית וכולל גם מאמר קצר שלי. אני מודה מקרב לב לאורי 

רוט, נכדת האמן, שפתחה בפניי את האטלייה ואת הגלריה וכעת 
שלו. יוזמה ענקית -נציג את ההדפסים של סבה בקיבוצו

 ומבורכת!

 אוצר התערוכה: יקיר שגב

 גלריה ליאו רוט2  
 פתיחה חגיגית: 

 00222בשעה  92.2.2שבת 
 ..02222התערוכה עד 
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 על זכייתו לאלון מרימסקי ברכות 
בפרס האוסקר האמריקאי של העיצוב 

 DC CACADM התעשייתי
בעיצוב קלנועית לחברת "אפיקים רכב 

 חשמלי" בקטגוריית עיצוב למען הגיל השלישי. 
 יישר כח!
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 לחום לגאווה
אות המאבק “ברכות לנעם ברקן על זכייתה ב

 2.22.לשנת “ באלימות מינית
נעם, עיתונאית "ידיעות אחרונות" שהובילה 

שורת חשיפות בתחום ולקחה חלק בעיצוב שיח 
תקשורתי ראוי והתבלטה לאורך השנים בהבאת 

 קולן של נפגעות ונפגעים למרכז הבמה.
במספר( פועלים  9נעם, יחד עם הזוכות והזוכה )

יום תוך הקרבה עצמית, כדי להפוך את -יום
ישראל למקום בטוח יותר, עם פחות מקרי 

 אלימות מינית ועם יחס ראוי לנפגעות ולנפגעים.
 האות יוענק לזוכות ולזוכה באירוע שמתקיים 

 בינואר. 99-ב
אנחנו גאים בעשייתך  -ברכת אפיקים לנעם

 החשובה, הרגישה והאמיצה!
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צילומים מדף הפייסבוק 

 של התנועה הקיבוצית

 לסע י״ב 
בני ובנות  2בחופש חנוכה האחרון יצאנו למסע י״ב של התנועה הקיבוצית. 

 -י״ב אפיקופניקים עם חיזוק של חברים מהעמק שהצטרפו לקבוצתנו 
 ״קיבוץ גלויות״. 

על ההרכב המנצח ניצחה ניצי שפירא האחת והיחידה, ביחד עם יורש העצר 
המשובח ברצ׳יק שפירא ובחיזוק משמעותי של צוות המילואימניקים 

 יאיר גלסמן וניר רוסו הנהדרים.  -שנרתמים כמדי שנה לאירוע 
המסע הינו מסע מסע נודד בן ארבעה ימים ובנוי כך שהעיקר בשלושת 
הימים הראשונים הוא טיול, רכיבת אופניים ברחבי חבל אילות. ביום 

, בית הספר לקצינים, בו נפגשים עם קציני צבא 1האחרון מתכנסים בבה״ד 
 ומעלים ומדברים על הנושא ״שירות משמעותי״.

 

בשלוש לפנות בוקר, הגענו לבית בנדל, העמסנו את הציוד לאוטובוס ו.. 
 התחלנו לנסוע, עוד ועוד ועוד.. התעוררנו לנוף אחר, מדברי, צחיח, צהבהב. 

את המסע התחלנו בפארק תמנע, שם פגשנו את המילואימניקים שלנו. 
 קיבלנו אופניים וקסדות ויצאנו לדרך לרכב לצד כל בני שכבתנו מהארץ, אשר שייכים לתנועה הקיבוצית.

הרכיבה על האופניים היא אינה על כבישים ומדרכות בטון המוכרות לנו, אלא על חולות ודרכי עפר. הרכיבה דורשת 
מאמץ רב, והאופניים אינם חדשים מהחנות, אך למזלנו, ניצי בעלת הניסיון הכריחה את כולנו להביא כרית לישבן. 

 הצילה אותנו!
 סדר היום מאוד גמיש ובמהלך הרכיבה עצרנו להפסקות, פק״לים, אוכל והתרעננויות אחרות.

בכל סוף יום, עם סיום הרכיבה הגענו לחניון הלילה והקמנו את המאהל. פרקנו את כל הציוד, בנינו אוהלים, בישלנו 
 ארוחת ערב והתכוננו ללילה.

 בכל ערב התכנסנו כל משתתפי המסע לטקס הדלקת נרות משותף בהובלת המועצות המשתתפות.
 בשני לילות אפילו אורגנה מסיבה לכולם.

 המסע עיקרו ותכליתו הוא הכנה לשנת שירות, מכינה ושירות משמעותי בצה״ל. 
ק״מ רכיבה בכל יום, בהיעדר מקלחות )לאחר הרכיבה והחום!!(, תנאי שטח וקור בלילות, נהננו  11עם ממוצע של 

 להיות אחד עם השני למשך ארבעה ימים, מהנים, חווייתיים, מעצימים ולא פחות מצחיקים.
 המסע הסתיים בתחושת הצלחה, והנאה מלאה. הכרנו בני שכבה מכל הארץ ויצאנו לכמה ימים מבועת עמק הירדן.

 טיול אחרון, בתנועה הקיבוצית וברמה הארצית.
 

שמחים שיצא לנו לחוות את המסע המטורף הזה ביחד עם צוות מלווה מדהים ואיכותי. ניצי שמנצחת על כולם, עם 
צעקות חינניות וחיוך שלא ירד מהפנים, ברצ׳יק שקורץ מהחומר הנכון וידע תמיד איך לעזור, להקשיב, לצחוק 

ולצחוק עלינו. ואחרונים חביבים אנשי המילואים, ניר ויאיר שהתגייסו באהבה וידעו איך להרים, ולעשות לנו שמח  
 וטוב. בזכותם החיוך גם שלנו לא ירד מהפנים.

 

הגענו לשלב תהליך המיונים לשנות השירות והצבא שהגיע מהר מהצפוי, מקווים שנוכל להנות מהדרך ושמחים 
 תמיד לשתף גם אתכם בחוויות שאנו עוברים.

 שיהיה בהצלחה לכולנו.

 יובל פלד ובר מרימסקי
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           חיילות וחיילים, שינשיניות ושישנשינים                                                                                         

 אהובים שלנו. 

 בימים אלה, ימים מבלבלים ומדאיגים, סוערים ומקוטבים,
 כשהעם מפוצל והדמוקרטיה בארצנו בסכנה,

 ההורים, מסתכלים עליכם מהצד ואין גאים מאיתנו. -אנחנו 
 אם בג"צ בא לשמור על החוק ועל האזרח,

 אתם שומרים עלינו.
 ויותר מתמיד זה לא מובן מאליו.
 אז חוץ מלשמור עלינו, על כולנו,

 שימרו על עצמכם. על גופכם ועל נפשותיכם.
 עשו שאת בחוכמה.

 תשמרו על הערכים שלכם, אבל תכבדו גם את האחר,
 תפעלו במהירות אך לא בפזיזות,

 הושיטו יד לחלשים ולמתקשים,
 תביעו את דעתכם אך תקשיבו לשני,

 תמלאו פקודות אבל תמיד תפעילו שיקול דעת.
 -תנו דוגמא, תחנכו את הצעירים ותפעלו לפי הערכים שקיבלתם

 מהמפקדים, המדריכים, המורים, החברים וההורים.
 וכפי שנאמר ונכתב אינספור פעמים:

 תזכרו שאנחנו תמיד תמיד מחכים לכם בבית.
 עם ארוחה חמה,

 עוגה מתוקה,
 אוזן קשובה,

 מכונת כביסה ריקה )ומוכנה(
 חד"א !

 והמון המון המון אהבה.
 

 -ולקראת ט"ו בשבט, חג הטבע
 "כי האדם עץ השדה"

 שנדע לשמור גם עליו.   
 חג שמח ופורח.

 הפעם כתבה: נילי דומוביץ'

 נכנסה לשירות קבע: 
 נעם שפירא להב

 המשך שירות מוצלח, שמרי על עצמך!
 

 באהבה, קשר חם
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 בית ספר "אפיחי ירדה לכאה או ללם
 בימים הקרובים תכונס האסיפה באפיקים לדון בעתידו של בית הספר "אפיקי ירדן". 

השיקולים, היכן נכון יותר לבנות את בית הספר החדש, קשורים למחסור האקוטי בשטחי בניה למגורים באפיקים 
 יחידות דיור. 111שמתקרב ל 

 שתי החלופות שעל הפרק הן:

 לאשר את בנית בית הספר החדש באפיקים על שטח הכלביה. 

 לא לאשר את בנית בית הספר באפיקים .

ההשלכה של אי אישור בנית בית הספר באפיקים היא שבית הספר ייבנה במקום אחר, קרוב לוודאי בשטח המוסד 
 החינוכי "בקעת כנרות".

שנה אנו נהנים מכך שכל פעילות הילדים עד גיל תיכון  11היתרונות של אישור הבניה באפיקים ידועים לכל. מזה 
 היא במרחק הליכה מבית ההורים באור ובחשיכה.

 לחלופה השנייה שני יתרונות מרכזיים:

דונם של השטח באפיקים, "קריית  19דונם להבדיל מ  91היכולת לבנות בשטח המוסד החינוכי, ששטחו כ  א.
חינוך" לכל ילדי היישובים הדרומיים והמזרחיים של המועצה האזורית ובכך לאפשר מספר רב של כיתות בכל 

 שכבה, מגוון גדול של מגמות, מסלולי לימוד, ותמיכה במתקשים.

העברת בית הספר, יחד עם הסכמת קיבוץ בית זרע להחליף עם אפיקים שטחים חקלאיים, תאפשר לקיבוץ  ב.
אפיקים לקבל חלק משמעותי מהשטח שממערב לבריכת השחייה וצפונית לגן הממשיכים. בהחלפת השטחים 
 הנ"ל, יחד עם שטח בית הספר שיתפנה, תינתן תשובה למרבית המחסור בקרקעות לבניה לשנים רבות קדימה.

יתרה מכך, ההחלפה הנ"ל תאפשר לקיבוץ לגוון את היצע הדיור לנקלטים חדשים לשלוש "רמות עלות": דירות 
 יורשים, בניה בקו הכחול הנוכחי ובנייה בשטח חדש.

כדאי לדעת, להבדיל מכל קיבוצי עמק הירדן, להוציא מסדה, שלהם שטחים צמודי גדר כמעט ללא הגבלה, אפיקים 
 ממזרח, אזור תעשיה/חקלאות בדרום ושטחים של בית זרע ודגניה א במערב ובצפון. 21כלואה בין כביש 

שנה אנו מנהלים מגעים עם בית זרע ודגניה א על אפשרות של החלפת שטחים. עד כה לא נשאו המגעים  91מזה כ 
פרי. ולמרות זאת, מתוך ראיית הנולד וחשיבה חיובית האומרת שמה שהגיוני שיקרה חייב לקרות, הבאנו בעת 

בניית שכונת התמרים תשתיות של חשמל, מים, תקשורת וביוב קרוב ככל האפשר לשטח בית זרע. כעת קמה שעת 
 רצון, חשוב וכדאי לא להחמיצה.

בהתחשב במכלול השיקולים לכאן ולכאן, אני ממליץ בפני חברות וחברי אפיקים שלא לאשר את בנית בית הספר 
 החדש באפיקים ולהמליץ על בנייתו בשטח המוסד החינוכי.

 שתי הערות:

 יש להשאיר מבנים ייעודיים לפעילות החמ"ש. .1

 כל האמור לעיל מותנה בהסכמת בית זרע להחלפת שטחים ובהיעדר תנאים דרקוניים מצידם להסדר זה. .2
 

 מוטי קומרוב
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 החלום בלי הלבר - 2202חיבוץ אפיחים 
קהילה גדולה עם ערבות הדדית, בעלת יכולת כלכלית יציבה המבוססת על עבודה וניצול כוחות פנימיים  - קהילה

לתרבות וחיי קהילה המשמרים את העבר ונותנים לעתיד את מלא המרחב. קהילה חפצת חיים שתשאף לאיזון 
דמוגרפי. מספר רב של משפחות צעירות הבוחרות לגדול ולהתפתח כקהילה לצד מבוגרים הרוצים להמשיך ולראות 

 ברכה וביטחון בקיבוץ.

בית ספר ייחודי לטבע? לספורט ? --ילדי הקיבוץ ילמדו בקיבוץ  אין ברכה גדולה מזאת!!! -בית ספר בישוב 
 בבית ספר צנוע ובטוח שיעניק ערכים  ייחודיים. -ייסעו ילמדו לאומנות? באופניים..

אופיו  משפחות חדשות וצעירות ייקלטו ויבנו בתים במעטפת, הקיבוץ ירכז בניה למשפחות במרכז הישוב. -מגורים 
של הקיבוץ על שטחיו  הציבוריים ישמר )בניה מאורגנת(. בתים משותפים ובתי קומות יעברו  שיפוץ לפי תכנית 

 תושקע מחשבה על מגורים לקשישים. משולבת רב שנתית.

תהיה מערכת שירותים משלימה  לקיבוץ יהיו מבני ציבור מטופחים לשימוש הקהילה. -ציבורי, חינוכי וחיי קהילה 
 לרשות המקומית. חדר אוכל, מרפאות איכות, רפואה אלטרנטיבית וכן מערך בריאות ייחודי פנים יישובי תומך.

הישוב יגיש פניות מסודרות לרשות המקומית למתקני הספורט תרבות ועוד. ילדים  נוער וחברים, על כלל הגילאים, 
ייהנו מהשימוש בהם. הקיבוץ יאפשר וייתן זכות ליזמים מקומיים ובתנאי שוק סבירים כך שיוכלו להתפרנס בתוך 

 העבודה קושרת. -הישוב

צוות חינוך, יחד עם הורי החינוך, יחליטו על תנועת נוער להשתייכות וישאפו להוציא את הילדים לכמה שיותר 
 פעילויות אזוריות. הגיל הרך יחפש מגמה חינוכית )דוגמת  הגן האנתרופוסופי ו/או כל כיוון שמושקע בו גם חקר(. 

 לקיבוץ יוקם מערך עסקי מופרד מהקהילה ותפקידו יהיה לחזק את הביטחון הכלכלי של המבוגרים.

בנוסף, ייתן הזדמנות לניהול פנימי צעיר לחיזוק הישוב ועתידו. אם וכאשר הקיבוץ ייהנה מרווחים לחלוקה הוא 
 יחלקם ראשית לפי ותק, אחרי באופן שוויוני, והחשוב מכל קרנות לביטחון.

ענפים כמו סנדלריה, מתפרה, שרברביה, חשמליה, מכבסה, יופעלו  ככל שיוכלו לתת מענה לקהילה ובלבד שיעמדו 
 בזכות עצמם.

החקלאות חייבת להיות מאוזנת בהגדרתה ולשמור על השטחים והאזור הירוק. היא תהנה מעבודת נערים וילדים 
 נערים יוכלו לעבוד בענפי הקיבוץ בשכר נוער, בכפוף לחוקים. -ללא תשלום. מגיל שיוסכם -עד גיל שיוסכם

יהוו מרכיב חברתי משלים ויושקע בהם כסף ממיסים ותרומות. ענפים קהילתיים שיוכלו לפעול  -תרבות וספורט
 כיזמות עסקית כחוק ויאפשרו הקטנת עליות לחברים יבחנו  ובהתאם לתכנית רב מערכתית.

 
 ברור לי שאם נעסוק בזה נרוויח ולא בהכרח לפי הכיוון שלי.

 -222.ומה אסור שיקרה עד 

 שמקובל מאד(. -לא יושכרו שטחים חקלאיים של הקיבוץ )בניגוד לשותפויות  •

 לא יתבצעו בשטח המגורים עסקאות נדל"ן. •

 ידי חברים חצאי בתים ובתים לא יחולקו לדירות להשכרה.-לא יושכרו על •

 לא תתקיים התפרנסות לא חוקית בשטח המחנה )מיזמים שיפגעו בקהילה ובחבריה(. •

 לא יפגעו שטחי ציבור. •

 ידי גופים מסחריים.-לא תתאפשר בניה ו/או רכישה של בתים על •

 כל מבני הקהילה שנבנו בעמל לא ימכרו ואם יושכרו רק הסכמה ציבורית. •

אני בטוח שכל אחד יכול לחשוב ולפנטז, וזה מה שחייבים לעשות יחד. אנחנו חייבים לעצמנו תכנית עתיד שתאפשר 
 לנו להתקדם ליעדים.

החשש והתחושה שלי, שאנחנו פועלים כעת בחרדה קיומית. אולי יש לכך הצדקה, אבל בלי תכנית ומבט קדימה 
 נהפוך להיות ישוב קהילתי רגיל )וזאת גם אופציה(. 

 דווקא כשהתקופה מאתגרת יש הזדמנות לעסוק בעתיד ולא רק בחלוקת השלל )או אולי מכירת חיסול(. 
 

 יניב אסם
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 מזל טוב למיכל ויפתח מרקל

 להולדת הבן עומר,

 ליהודית ואפרים מרקל 

 להולדת הנכד 

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב לדורית פורת

 להולדת הנכד סאן,

 בן לענבר וישגב

 ברכות לכל המשפחה!

השבוע ביקר באתר הבניה 
של שכונת גן בית מפקח 

מטעם משרד העבודה ורצה 
לסגור את האתר לחודש 

ימים עקב כניסת מבקרים 
ללא ציוד בטיחות וללא ליווי מקצועי של 

 אחד מהגורמים בשטח. 
מיותר לציין שבמידה והאתר ייסגר הדבר 
יגרור עיכוב בלוח הזמנים ועלויות כספיות 

 משמעותיות. 
בנוסף, הביקורים הלא מתואמים גוררים 
נזקים לאיטום ולריצוף בבתים. עיזרו לנו 
בבקשה לסיים את הפרויקט בצורה טובה 
וללא תקלות/פציעות והמנעו מכניסה לא 

 מורשית לאתר. 

 תודה, קורן

המסיבה היא מסיבת קיבוץ שזה בדיוק כמו 
  -שזה נשמע

 מיועדת לחברי, תושבי ובני הקיבוץ.
 -. שזה אומר11לא תותר כניסה מתחת לגיל 

מאבטחים בכניסה שבודקים ת.ז. כולל נציג 
מהקיבוץ. הורים, תעשו טובה ותדאגו 

שלא יהיה צורך  -שהנערים לא יגיעו
 להתקשר אליכם.

אנחנו רוצים מסיבה מוצלחת שתעבור 
 בשלום. 

 בבקשה תעזרו לזה לקרות.

 מזל טוב לגל וחזי בר נתן

 להולדת הבן אריאל

 ברכות לכל המשפחה!


